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международного Арктического совета, в который входят представители 

правительств восьми северных стран — Канады, США, России, Финляндии, 

Швеции, Норвегии, Дании и Исландии, совместно с организациями коренных 

народов арктических регионов.  

Государственные программы субсидирования коренных народов 

осуществляются в сочетании с активизацией деятельности органов 

самоуправления, реализацией на местах маломасштабных проектов и 

производств. Многие поселения пытаются оживить традиционную культуру, 

возродить потенциал и жизнеспособность местных общин. Политические 

реформы по децентрализации управления предоставили широкую автономию  

коренным народам. И поэтому на сегодняшний день они достаточно активно 

ищут пути к своему участию в процессах принятия политических решений 

относительно развития Севера на региональном и международном уровнях.  

Канадское правительство, в частности, заявляет о своей активной 

поддержке международной деятельности Арктического совета и содействия 

сотрудничеству с Россией в решении общих задач по комплексному развитию 

северных регионов. 
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The main aim of the article in question is to explore the ways of political 

manipulation explored by politicians during their pre-election campaign. Theoretical 
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basement of the empirical research is the findings of an authoritative specialist in the 

field of Speech Persuasion – Helen Shelestiuk.
12

 

Language policy is a system of communication with the help of the political 

coding of information, which provokes political action and management. It would be 

naive to believe that language is a neutral means of mutual understanding and 

exchange of information in political communication. In fact, language is the main 

tool of political influence especially during the election race. 

What is the argumentation? 

The argumentation is a communicative activity of the subject in a trinity of 

verbal, nonverbal and extralinguistic means, the purpose of which is to persuade the 

recipient in that position proposed is correct. 

What is the manipulation? 

Manipulation is a kind of psychological impact, with the help of skillful 

execution. Speech manipulation has a number of tricks, traps and strategies - they are 

called sophistry.
13

  

Sophistry (from the Greek σόφισμα, «skill, ability, cunning invention, trick 

wisdom») - a complex of arguments, sometimes intentionally confusing, to 

demonstrate intellectual superiority or mislead. 

Sophistry can be categorized: 

I. sophistry and reasoning postulating 

II. Sophistry challenge 

III. Sophistry ad hominem (to man) 

In the article I would like to tell about sophistry AD HOMINEM (to the man). 

Sophistry AD Hominem (to man) - is one of the speech influence methods, 

when proof of the thesis is replaced to evaluative statements of the persons involved 

in the discussion of their arguments or the subjects of debate. 

Sophistry AD Hominem includes a number of strategies and tactics. And as 

part of this topic I would like to tell about agonistic (conflict-provoking) strategy, 

which may be directed at creating a communicative imbalance. 

The tactics of communicative imbalance:  

1) Giving personality characteristics, when it is irrelevant 

Examples: (Donald Trump about Marco Rubio): "The child Rubio very sharp 

tongue. He's just a disgusting man " 

Marco Rubio (about Tramp): "The guy with the worst tanning in America 

trying to insult me" 

2) Compromising opponent. 

Example: (primaries in USA March 2016) Ted Cruz says: "Donald Trump, you 

argue that I have no right to run for the presidency, because my parents are not 

                                           
12

 Шелестюк Е.В. Речевое воздействие: онтология и методология воздействия. Монография / 

М.: Флинта, 2014. 
13

 Паршин П. Б. речевое воздействие // http://www.krugosvet.ru (date of the application: 

10.04.2016). 
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Americans. But at the same time you forget to mention that your mother was born in 

Scotland. " 

3) The analogy with the opponent person, who is often criticized, allegedly 

having similar goals and opinions. 

Example from Russian policy: Жириновский В. В. критикуя внешнюю 

политику России, сравнил Ангелу Меркель с Гитлером: «Европе всегда нужно 

было пространство. Гитлер это нагло сформулировал как расширение 

жизненного пространства. Им нужно пространство – у Гитлера не получилось, 

а Меркель смогла отколоть Украину от влияния России». (he means the crisis in 

Ukraine) 

4) The devaluation of opponent reasoning. 

(Primaries in New York, 2016) Chris Christie (US presidential candidate): "If 

the Russian plane will fly in the prohibited US fly zone in Syria, I confidently will 

give order on the elimination of aircraft violator" – interrupts other  candidate Rend 

Paul , referring to the voters, Chris is uniquely your candidate "If you need a third 

world war, " Oh my God, we need a candidate with a reason and not one that will go 

and declare   - "I'm going to shoot down Russian planes."  

5) The postulation of problematic and utopian statement related to the 

statement of the opponent. 

As an example we take Trump's statement about the workers in America. "I 

will build a wall, the great Wall. People will be come to America only legally. 

Obama invited here a number of extremists, but they will leave, they leave United 

States! I promise!”   

6) Reduction of fact to personal opinion ("This is just your personal opinion") 

During the debate on the Trump statements about migrants with sharp criticism 

acted the other representative from Republican party J. Bush, who said:  

"Your views on existing migration policies the United States  erroneous. But 

this is your personal opinion, and it is erroneous. If the United States will start to 

deport migrant Muslims to their countries, it will exacerbate the America's relations 

with the entire Islamic world, including Saudi Arabia, which is the largest supplier of 

oil to the market of our country”  

7) Demonstration of resentment. 

Example: Donald Trump in an interview: "I will not participate in televised 

debates on Fox News, they handle with human beings as with toys for their ratings. I 

will not let them do this with me " 

8) Using "impersonal nomination", for example, "Dear ..."; "A woman ...", 

Man who sit opposite me.. 

 Example: Владимир Жириновский в открытой дискуссии на телевидении 

отвечает на вопрос: «Уважаемый, в госдуме мы голосуем так, как считаем 

нужным. Мы ЛДПР и я лидер этой фракции. Я не позволю вам называть 

представителей моей партии предателями» 

9) An appeal to the feelings of self-worth or self-importance opponent. 

Example: (Телеведущий на дебатах Жириновского с Михаилом 

Прохоровым 2012 год.) – «Владимир Вольфович, вы понимаете, что сейчас вы 
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себя публично хороните, делая такого рода заявления?» (критикуя ответ на 

вопрос Аллы Борисовны Пугачёвой). 

10) Realization dominant scenarios. 

Example: Владимир Жириновский о Турции на телепередаче с 

Владимиром Соловьёвым (тема: инцидент с российским Су-24). «Россия ведет 

неправильную внешнюю политику, из-за чего гибнут и будут в последующем 

гибнуть наши солдаты на чужбине. И это будет продолжаться до тех пор, пока 

в корне не будет пересмотрена вся внешнеполитическая стратегия, нужно 

перестать помогать другим, хватить грабить Россию!». 
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Во всем мире наука - одна из важнейших сфер деятельности общества. 

Особенность использования современного научного знания - внедрения его в 

практику. Обоснованность научного знания обеспечивается тем, что, помимо 

импульса к расширению описываемого им круга явлений, оно содержит также 

импульс к критическому анализу, а иногда и к радикальному пересмотру своих 

собственных критериев [3]. 

В социологии - науку нужно рассматривать как социальный институт, а 

идеологию науки – как форму общественного самосознания, отражающую в 

идеале роль науки и жизни общества. В периоды кризисов, когда происходит 

ломка политической идеологии, социальных структур, систем власти, 

тенденции, процессы, происходящие в науке, как зеркало отражают тенденции 

развития общества и места человека в этом обществе. 

http://www.krugosvet.ru/
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